
Hierbij doe ik u toekomen een zienswijze op het Ontwerp waterbeheerplan 2016 2021 
Delflanden. 
 
 
Deze zienswijze gaat in op het loodverlies door sportvissers. Op het achterlaten van vislood 
door sportvissers in het water, de grootste bron van loodverontreiniging naar het 
oppervlaktewater, wordt in dit ontwerp in het geheel niet ingegaan.  
Over de activiteit het achterlaten van vislood,die onlosmakelijk samengaat met hengelen, 
wordt met geen woord gerept. Maatregelen die eenvoudig zijn te nemen om deze onnodige 
verontreiniging te doen ophouden worden in het ontwerp niet (eens) genoemd. Laat staan  
de hoeveelheid lood die in het water achterblijft, de schadelijkheid hiervan voor het 
watersysteem of de bioaccumulatie van lood.  
 
Bedenkt u zich dat lood een prioritaire stof is en de KRW zeer stellig is over deze stof. De 
emissie dient te worden gemonitord en het verlies moet worden voorkomen, beperkt en 
beëindigd. 
Het verlies van lood door hengelen is zeer serieus, in zoet water gaat het over 52.000 kilo, 
ieder jaar weer (Emissieregistratie Deltares, mei 2014). 
 
Al met al zijn er redenen genoeg om maatregelen te treffen voor het loodverlies door 
hengelaars. Maatregelen die vooralsnog alleen door ngo’s worden geïnitieerd. Denk 
bijvoorbeeld aan Duik de Noordzee schoon, de subsidie op de verkoop van alternatieven 
voor vislood van Vereniging Kust en Zee, loodvrij vissen in de Zwaakse Weel van Vereniging 
Natuur Monumenten, of de vitrinekast over vislood op de  tentoonstelling van KIMO. 
In het Vlaamse Parlement is een voorstel van resolutie ingediend, houdende de beperking 
van het gebruik van milieuschadelijke stoffen in de sportvisserij en het promoten van 
milieuvriendelijke alternatieven. Deze resolutie gaat over het loodverlies. 
 
In het ontwerp geeft u aan lozingen nog verder terug te willen dringen, en roept u op tot 
samenwerking met Delfland voor een toekomstbestendig beheer en voor innovaties. Ik bied 
u aan  samen te werken om eenvoudig en innovatief een eind te maken aan de 
loodverontreiniging door sportvissers. 
 
Daar het volgens mij schier onmogelijk is het al in het water aanwezige lood te verwijderen, 
behalve misschien op concentratieplaatsen, vraag ik u: Hoe gaat u voorkomen dat er in het 
water dat u beheert nog meer lood bij komt? 
Ik vraag aandacht voor de loodproblematiek van de sportvissers in het beheerplan, en vraag 
welke maatregelen of acties u neemt om dit onnodige loodverlies te beëindigen. 
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Met vriendelijke groet,  
 
Egbert Lobée 
… 


